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季斌季斌季斌季斌

（上海隧道工程股份有限公司混凝土分公司， 上海 200124）

摘要摘要摘要摘要： 为满足杭州钱江隧道超大直径高性能盾构管片的要求，进行混凝土配合比的设计研究。通过各项试验，

对杭州地区多种原材料进行比较优选，得出最佳原材料的配合比；通过对混凝土渗透系数和扩散系数等进行试

验，使其满足耐久性要求。管片混凝土成功应用于钱江隧道工程，其配制及应用经验对今后类似工程有指导意

义。
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Application of High Durable Concrete for Large diameter Segments of Qianjiang 
Tunnel

JI Bin  

(Concrete Branch of Shanghai Tunnel Engineering Co., Ltd., Shanghai 200124, China) 

Abstract: The mixing proportion of the concrete for the large diameter and high performance 
segments of Qianjiang tunnel in Hangzhou is studied. The optimal mixing proportion is obtained by 
testing on the raw materials produced in Hangzhou. Permeability tests and diffusion tests are made, so 
as to ensure the durability. The concrete has been successfully used in Qianjiang tunnel. The paper can 
provide guidance for similar projects in the future.
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